
København den 22.05.2015 

Afvikling Af fribefordrings-ordningen for ansatte i Banedanmark 
 

Til folketingets Transportudvalg 

Som ansat i Banedanmark har jeg med stor beklagelse modtaget nyheden om, at jeg og 1800 andre 
kolleger mister vores fribefordring med DSB og Arriva-tog – som kører på Banedanmarks 
jernbaneinfrastruktur. 

Begrundelsen fra vores ledelses side er, at DSB jævnfør den nyindgåede trafikkontrakt med 
Transportministeriet (Folketinget) ikke ser sig i stand til at tilbyde fribefordringsordningen på samme 
vilkår som tidligere. Banedanmark skal fremadrettet købe ydelsen på kommercielle vilkår og ikke 
længere til reduceret pris – som tidligere.  

Jeg vil gerne spørge udvalget om følgende: 

- Er det med fuld overlæg, at Foketinget fratager de ansatte i Banedanmark deres sidste 
medarbejdergode? Hvis ja: 

- Hvorfor ønsker man fra folketingets side, at dette personalegode afskaffes? I denne 
sammenhæng vil jeg også gerne spørge til, hvorfor folketingets politikere – som ligeledes er 
offentligt ansatte - ikke mister deres fribefordring? 

 

Med venlig hilsen 

Bernd Schittenhelm 

Banedanmark 
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